



**Abdul Rahman bin Suleiman Al-Hazzaa**

**Mobile: +966504226762**

**Email: aalhazzaa@gmail.com**

**CV Summary:**

Highly qualified civil engineer with extensive experience in project management, maintenance, and arbitration. Holds bachelor's and master's degrees in civil engineering from King Saud University and possesses professional certificates from the Saudi Council of Engineers and the British Royal Society of Arbitrators. Adept at providing expert reports to commercial and public courts through the Ministry of Justice's experience platform.

**Qualifications:**

- Bachelor's and master's degrees in civil engineering from King Saud University
- Consultant engineer degree from the Saudi Council of Engineers
- Arbitrator with the rank of technical expert from the Saudi Council of Engineers
- Real estate evaluator affiliated with the Saudi Authority for Accredited Values
- Membership of the British Royal Society of Arbitrators (CIArb)
- Membership in the International Academy of Mediation and Arbitration

**Practical Experience:**

- Thirteen years in the government sector, managing projects and maintenance at King Saud University
- Worked in the Air Defense Engineering Department at the Ministry of Defense
- Technical Director at Al-Qussi International Company (1995 - 2010)
- General Manager of the Contracting Sector at Al-Saghair Company (2010 - 2014)
- Supervisor of the Charitable Society for Engineering Services (2015 - 2018)
- Chairman of the Board of Directors of Integrated Environment Company for Project Management (2018 - present)
- Director of Asbar Engineering Consulting Office (2018 - present)

**Professional Memberships:**

- Member of various engineering associations including Al-Omran Association, Riyadh Chamber, and Saudi Council of Engineers

**Arbitration and Engineering Experience Reports:**

- Successfully handled multiple arbitration cases approved by commercial courts in Riyadh and Dammam
- Provided expert reports to commercial and public courts through Ministry of Justice's experience platform

**Scientific Contributions:**

Presented working papers in scientific conferences and seminars, prepared studies in contracts and job localization, published newspaper articles on various engineering topics

**Courses:**

Completed fellowship program from British Royal Society of Arbitrators (CIArb), as well as various courses in project management, arbitration, contract drafting, dispute resolution, government procurement cycle, FIDIC contracts, technical report writing, among others.

بسم الله الرحمن الرحيم



### ملخص السيرة الذاتية

المهندس عبد الرحمن بن سليمان الهزاع

جوال: 0504226762

[aalhazaa@gmail.com](mailto:aalhazaa@gmail.com)

### المؤهلات العلمية

حاصل على شهادتي البكالوريوس والماجستير في الهندسة المدنية من جامعة الملك سعود

### الشهادات المهنية

- درجة مهندس مستشار من الهيئة السعودية للمهندسين
- محكم بدرجة خبير فني من الهيئة السعودية للمهندسين
- مقيم عقاري منتسب من الهيئة السعودية للمقيمين المعتمدين
- عضوية المجمع الملكي البريطاني للمحكمين CIArb
- عضوية الاكاديمية الدولية للوساطة والتحكيم

### الخبرة العملية

- ثلاث عشرة عاماً في القطاع الحكومي بإدارة المشاريع والصيانة بجامعة الملك سعود
- العمل بالإدارة الهندسية للدفاع الجوي بوزارة الدفاع
- مديراً فنياً بشركة القسي العالمية بالفترة ١٩٩٥ - ٢٠١٠
- مديراً عاماً لقطاع المقاولات بشركة الصغير للفترة من ٢٠١٠ - ٢٠١٤
- مشرفاً على الجمعية الخيرية للخدمات الهندسية ٢٠١٥ - ٢٠١٨
- عضواً في لجنة البيع على الخارطة (وافي) بوزارة الشؤون البلدية والإسكان ٢٠٢٠ - ٢٠٢٢
- رئيساً لمجلس إدارة شركة البيئة المتكاملة لإدارة المشاريع (٣٠١٨ إلى الآن)
- مديراً لمكتب أسبار للاستشارات الهندسية (٢٠١٨ إلى الآن)

### العضويات المهنية

- عضو مجلس شعبة ادارة المشاريع بجمعية العمران (٢٠١٨ إلى الآن)
- عضو مجلس إدارة الجمعية التعاونية للإسكان بمنطقة الرياض (٢٠٢٢ إلى الآن)
- عضو بجمعية الإسكان التنموي بالرياض ورئيس اللجنة الفنية (٢٠٢٠ إلى الآن)

- نائب رئيس شعبة التطوير العقاري بجمعية العمران (٢٠٢٣ الى الان)
- عضو لجنة المكاتب الهندسية بغرفة الرياض (٢٠٢٣-الان)
- عضو مجلس شعبة ادارة المشاريع بالهيئة السعودية للمهندسين (٢٠١٥-٢٠٠٥)
- عضو لجنة المقاولين بالغرفة التجارية والصناعية بالرياض (٢٠١٨-٢٠٠٤)
- عضو مجلس إدارة الجمعية الخيرية للخدمات الهندسية (٢٠١٢-٢٠١٥)
- عضوا في اللجنة الوطنية للمقاولين (٢٠١٦-٢٠١٨)
- عضو مجلس إدارة مؤسسة سليمان الراجحي الوقفية لصيانة وانشاء الجوامع (٢٠١٧-٢٠٢٠)

### التحكيم وتقارير الخبرة الهندسية

- التحكيم بالقضية رقم ٤٤٧٠١٣٤٥٢٩ المعتمدة من محكمة الاستئناف بالمحكمة التجارية بالرياض
- التحكيم بالقضية رقم ٤٤٧٠١٤٨٢٧١ المعتمدة من محكمة الاستئناف بالمحكمة التجارية بالرياض
- التكليف بالتحكيم للقضية رقم ٤٤٧٠١٩٢٨٨٩ من المحكمة التجارية بالدمام
- تقديم تقارير خبرة هندسية للمحكمة الإدارية (ديوان المظالم) بالرياض
- تقديم تقارير خبرة للمحاكم التجارية والعامه من خلال منصة خبرة التابعة لوزارة العدل

### المشاركات العلمية

تقديم أوراق عمل في مؤتمرات وندوات علمية واعداد دراسات في مجال العقود وتوطين الوظائف ونشر عدة مقالات صحفية بمواضيع هندسية مختلفة

### الدورات

- برنامج الزمالة من المجمع الملكي البريطاني للمحكمين CI Arb (المستوى الاول والمستوى الثاني)
- دورة تأهيل المحكمين بغرفة الاحساء
- دورة التحكيم في العقود لهندسية
- دورة التحكيم التجاري والدولي
- دورة المهارات المهنية لصياغة العقود
- دورة التحكيم الهندسي
- دورة التعاقدات الحكومية وعقود الفيديو
- دورة القضايا والترافع بالمحاكم
- دورة المشتريات الحكومية
- دورة كتابة التقارير الفنية في النزاعات الهندسية للجهات القضائية
- دورة المهارات المهنية لصياغة العقود
- دورة فض المنازعات حسب عقود الفيديو
- مع العديد من الدورات في إدارة المشاريع ومجالات هندسية متعددة